

# ບໍລິສັດ ພູເບ້ຍ ມາຍນິງ ຜະລິດທອງໃນແຮ່ເຂັ້ມຊຸ່ມຫຼາຍກວ່າ 1 ລ້ານໂຕນ



Left: ໂຄງການຂຸດຄົ້ນ-ປຸງແຕ່ງທອງ-ຄຳ ພູຄຳ The Phu Kham Copper-Gold Operation.

ໃນເດືອນນີ້, ບໍລິສັດ ພູເບ້ຍ ມາຍນິງ ບັນລຸຂີດໝາຍອັນສຳຄັນຢູ່ໂຄງການຂຸດຄົ້ນ-ປຸງແຕ່ງທອງ-ຄຳ ພູຄຳ ຊຶ່ງມີການຜະລິດທອງໃນແຮ່ເຂັ້ມຊຸ່ມໜຶ່ງລ້ານໂຕນ.

ແນວການຂອງໂຄງການແມ່ນໄດ້ປະຕິບັດຕາມມາດຕະຖານສາກົນ. ແຮງງານ ຊຶ່ງມີພະນັກງານຄົນລາວກວມເອົາ 93% ໄດ້ປະກອບສ່ວນວຽກງານຢ່າງຫ້າວຫັນ ແລະ ດຸໝັ່ນ ເພື່ອຮັບປະກັນໃຫ້ບໍ່ຂຸດຄົ້ນມີຄວາມປອດໄພ, ມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ມີນະວັດຕະກຳໃໝ່. ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ຮັບ

ໝາກຜົນສຳເລັດຂອງການຜະລິດທອງໜຶ່ງລ້ານໂຕນ, ຕ້ອງມີການຜະລິດຫຼາຍກວ່າ 135.000 ຊົ່ວໂມງຈາກທີ່ມີງານຢູ່ພູຄຳ, ມີການຂຸດຄົ້ນແຮ່ຫຼາຍກວ່າ 800 ລ້ານໂຕນ ແລະ ປ້ອນສິນແຮ່ເຂົ້າໂຮງງານເພື່ອປຸງແຕ່ງປະມານ 65 ລ້ານໂຕນ.

ນຳມາແປຮູບໄດ້ຫຼາກຫຼາຍ ໂດຍມີການນຳໃຊ້ຫຼາຍສ່ວນເຂົ້າໃນການສົ່ງກະແສໄຟຟ້າ ແລະ ຄວາມຮ້ອນທີ່ດີເລີດ, ມີຄວາມທົນທານຕໍ່ການເຂົ້າໝັ້ງ ແລະ ມີຄວາມສາມາດເຊື່ອມຈອດກັບໂລຫະທາດອື່ນໆ. ດ້ວຍຜົນປະໂຫຍດຂອງການນຳໃຊ້ທີ່ຫຼາກຫຼາຍ, ທອງຍັງເຕີບໂຕໃນຕະຫຼາດ

ລິດໄຟຟ້າ ຊຶ່ງຕ້ອງການທອງຈຳນວນມະຫາສານ ເນື່ອງຈາກທອງແມ່ນອົງປະກອບສຳຄັນໃນພະລັງໄຟຟ້າ. ລິດໄຟຟ້າທີ່ໃຊ້ໜີ້ໄຟໂດຍທົ່ວໄປແມ່ນຕ້ອງໃຊ້ທອງຢູ່ 80 ກິໂລກຣາມ. ນີ້ແມ່ນຫຼາຍກວ່າລິດທີ່ໃຊ້ນຳມັນເຊື້ອໄຟທົ່ວໄປ ຊຶ່ງຈະໃຊ້ທອງໃນໜີ້ໄຟຢູ່ປະມານ 8 ແລະ 22 ກິໂລກຣາມ. ການນຳໃຊ້ທອງທີ່ເພີ່ມຂຶ້ນ ໃນລິດໄຟຟ້າແມ່ນສຳຄັນສຳລັບເຄື່ອງຈັກ, ໜີ້ໄຟ, ຕົວແຮງຂັບເຄື່ອນ ແລະ ສາຍໄຟໃນລິດໄຟຟ້າ. ສຳລັບພາຫະນະຂະໜາດໃຫຍ່ເຊັ່ນ: ລົດແມ່ແມນນຳໃຊ້ທອງຫຼາຍກວ່າ 350 ກິໂລກຣາມ. ການສົ່ງກະແສໄຟຟ້າທີ່ດີ, ລາຄາໃຊ້ຈ່າຍທີ່ມີປະສິດທິຜົນ ແລະ ຄວາມທົນທານຂອງທອງ ຖືເປັນອົງປະກອບອັນສຳຄັນໃນພາຫະນະລິດໄຟຟ້າຂາດບໍ່ໄດ້. ທອງຍັງໄດ້ນຳໃຊ້ໃນການຜະລິດສາຍໄຟຟ້າ ເພາະມີຄວາມສາມາດສົ່ງກະແສໄຟຟ້າໄດ້ດີ. ການດຳເນີນງານຂອງໂຮງງານພູຄຳ ໃນແຂວງ ໄຊສົມບູນໄດ້ສ້າງຜົນປະໂຫຍດຍາວນານສຳລັບບັນດາຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ, ລັດຖະບານຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ຂັ້ນແຂວງ. ການສຳຫຼວດເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນຄົວເຮືອນປີ 2022, ທີ່ບໍລິສັດໄດ້ຈັດຈ້າງຊ່ວຍຊານເອກະລາດມາດຳເນີນການສຳຫຼວດ ຊຶ່ງໄດ້ຈັດຕັ້ງຢູ່ບ້ານນ້ຳໂມ້, ນ້ຳຍອນ ແລະ ນາໄຊສະຫວ່າງ ພົບວ່າມີການປັບ

ປຸງທີ່ດີ ຊຶ່ງໃນດ້ານການສຶກສາ, ໂຄງລ່າງ, ສາທາລະນະສຸກຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ, ກະສິກຳ ແລະ ການພັດທະນາທຸລະກິດຂະໜາດນ້ອຍ. ອັດຕາການຮູ້ໜັງສືສຳລັບປະຊາຊົນຢູ່ໃນສາມບ້ານໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນ 90%, ສູງກວ່າອັດຕາການຮູ້ໜັງສືລະດັບຊາດ. ນັບຕັ້ງແຕ່ມີໂຮງງານພູຄຳ, ປັດຈຸບັນ ເຂດສາມບ້ານໄດ້ເຂົ້າຖືງານບໍລິການຂອງແພດໝໍຢູ່ສູງສາລາທີ່ບໍລິສັດ ພູເບ້ຍມາຍນິງ ໄດ້ໃຫ້ທຶນ. ພະນັກງານຊົນເຜົ່າທ້ອງຖິ່ນຂອງບໍລິສັດກວມເອົາຈຳນວນຫຼາຍຂອງພະນັກງານຄົນລາວ 93% ແລະ ໄດ້ປະກອບສ່ວນລາຍຮັບເຂົ້າໃນບ້ານດັ່ງກ່າວ ສູງເຖິງ 50%. ທຸລະກິດຂະໜາດນ້ອຍທີ່ຂາຍທອງ ຖືເປັນອົງປະກອບອັນສຳຄັນໃນພາຫະນະລິດໄຟຟ້າຂາດບໍ່ໄດ້. ທອງຍັງໄດ້ນຳໃຊ້ໃນການຜະລິດສາຍໄຟຟ້າ ເພາະມີຄວາມສາມາດສົ່ງກະແສໄຟຟ້າໄດ້ດີ. ການດຳເນີນງານຂອງໂຮງງານພູຄຳ ໃນແຂວງ ໄຊສົມບູນໄດ້ສ້າງຜົນປະໂຫຍດຍາວນານສຳລັບບັນດາຊຸມຊົນທ້ອງຖິ່ນ, ລັດຖະບານຂັ້ນສູນກາງ ແລະ ຂັ້ນແຂວງ. ການສຳຫຼວດເສດຖະກິດ-ສັງຄົມ ໃນຄົວເຮືອນປີ 2022, ທີ່ບໍລິສັດໄດ້ຈັດຈ້າງຊ່ວຍຊານເອກະລາດມາດຳເນີນການສຳຫຼວດ ຊຶ່ງໄດ້ຈັດຕັ້ງຢູ່ບ້ານນ້ຳໂມ້, ນ້ຳຍອນ ແລະ ນາໄຊສະຫວ່າງ ພົບວ່າມີການປັບ

ບໍລິຫານຂອງບໍລິສັດ ແຟນອອສໄດ້ກ່າວຢ່າງພາກພູມໃຈຕໍ່ຂີດໝາຍການຜະລິດຂອງໂຄງການພູຄຳ. ທ່ານ ດາລິງ ກ່າວວ່າ “ໂຄງການ ພູຄຳ ແມ່ນເຂດດຳເນີນງານສ້າງລາຍຮັບຫຼັກຂອງບໍລິສັດ ແຟນອອສ ແລະ ມີສ່ວນອັນສຳຄັນຂອງການເຕີບໂຕທຸລະກິດຂອງພວກເຮົາໃນລາວ. “ເລີ່ມຕົ້ນການຜະລິດໃນປີ 2008, ບໍລິສັດ ແຟນອອສ ໄດ້ຜ່ານບໍລິສັດ ພູເບ້ຍ ມາຍນິງ ໄດ້ດຳເນີນວຽກງານໂຄງລ່າງຂະໜາດໃຫຍ່ ເພື່ອໃຫ້ສາມາດຂະຫຍາຍບໍ່ຊຸດຄົ້ນ ແລະ ຕ້ອງຢູ່ຂອງບໍ່ພູຄຳ. ໂຄງການຊີເຈາະ ແລະ ສຳຫຼວດຊຸດຄົ້ນຈະສືບຕໍ່ຊອກຄົ້ນສິນແຮ່ເພີ່ມຕື່ມໃນເຂດສຳປະທານອອມຂ້າງຂອງບໍລິສັດ. ນີ້ຈະສະໜອງຜົນປະໂຫຍດທາງກົງ ແລະ ໄລຍະຍາວໃຫ້ປະເທດຊາດ ແລະ ປະຊາຊົນລາວ”. ທ່ານ ຈັນເພັງ ບຸນນະຜົນປະທານບໍລິສັດ ພູເບ້ຍ ມາຍນິງ ໃຫ້ຮູ້ຕື່ມອີກວ່າ: “ພວກເຮົາຕັ້ງເປົ້າປະຈຳປີຂອງພວກເຮົາເພື່ອຊອກສິນແຮ່ປ້ອນເຂົ້າໂຮງງານປຸງແຕ່ງ ພູຄຳ. ໃນລາຄາທອງໃນປັດຈຸບັນ, ບໍລິສັດແມ່ ຊຶ່ງບໍລິສັດ ແຟນອອສ ແມ່ນມີທຶນ ພອມເພື່ອຂັບເຄື່ອນການລົງທຶນເພີ່ມຂຶ້ນໃນ ພູຄຳ ແລະ ສົ່ງອອກແຮ່ທອງຫຼາຍຂຶ້ນຈາກລາວໄປຕະຫຼາດໂລຫະທາດສາກົນ”.

**ຫົວເສືອ**  
Tigerhead

MONDE SELECTION®  
International Quality Institute Since 1961

SINCE 1961

MONDE SELECTION  
BRUXELLES  
INTERNATIONAL QUALITY INSTITUTE  
2021  
GRAND GOLD  
QUALITY AWARD

ຊື່ນໃຈກັບນ້ຳດື່ມຄຸນນະພາບລະດັບສາກົນ